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Přibývá případů kyberšikany

Martin Čermák, moderátor:

Přibývá případů kyberšikany, a to hlavně u dětí. Šikanu na internetu na vlastní kůži zažilo každé 
třetí a týká se to podle odborníků čím dál mladších ročníků, dokonce i předškolního věku. Jak děti 
ochránit? To je předmětem diskuse odborníků a aktuální kampaně Týden pro digitální Česko.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Urážky, vydírání nebo třeba zesměšňující fotky a videa. S tím vším se můžou děti na internetu 
setkat. Možností, jak je chránit, je celá řada. Třeba rodičovské aplikace.

Martin Kožíšek, Safer internet Centrum ČR:

U těch nejmenších dětí bych doporučoval určitě rodičovské zámky. Tam si myslím, že ta vhodná 
hranice tak do osmi let. Je dobré pokud bych byl rodičem, se ptát třeba dětí nejenom na to, jak 
bylo ve škole, ale jak bylo na internetu.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Zákazy podle odborníků nic neřeší. Děti je prý lepší naučit využívat technologie smysluplně.

Eva Nečasová, zakladatelka neziskové iniciativy AI dětem:

Spíš podle mě je mnohem lepší strategie učit děti pohybovat se v tom světě. Je určitě dobrý, aby 
děti byly limitovaný v tom, jak dlouho na těch zařízeních jsou.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Jak zůstat v digitálním světě bezpečí se děti naučí i v různých on-line hrách nebo třeba ve 
virtuální realitě.

Dominika Herdová, manažerka nadace O2:

Ptáme se tam hodně na to, jak pracovat se svým digitálním zdravím ve smyslu jako kolik hodin 
dopředu bych předtím, než jdu večer spát, neměla vůbec koukat do modrého světla. Jak 
rozeznám kyberšikanu. Co to vlastně jako je, jak můžu pomoci.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Kyberšikana může být ještě nebezpečnější než ta klasická. Není před ní totiž úniku a pozor na to, 
co sdílejí, by si měli dávat i rodiče.

Martin Kožíšek, Safer internet Centrum ČR:

Děti když přijdou do školy, zkoumají, kdo je jejich nový kamarád, s kým sedí ve třídě. A najednou 
narazí na fotky, kdy to dítě bude sedět na nočníčku, kdy tam bude na nějakém videu nebo bude 
třeba nahý na zahrádce v bazénku. My jsme jenom v loňském roce zaznamenali zhruba 3000 
případů, kdy rodiče sdíleli nevhodný obsah na internetu.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Některé školy už raději používání mobilních telefonů zakazují. Podle psychologů je ale důležité, 
aby se děti měly s problémem na koho obrátit.



Václav Mertin, dětský psycholog:

Musíme být s dítětem, musíme ho vnímat a ono musí mít důvěru, aby nám řeklo i to, za co se 
třeba trochu stydí.

Justýna Stoklasová, reportérka:

Zesměšňující fotky nebo videa šířící se v on-line světě můžou být i falešné. Umělá inteligence 
dnes dokáže snadno vyrobit podvrhy.


